
Kort oppsummering, første samling i Nasjonalt folkepanel om bærekraftig 

forbruk, 30.10.2024 
 

Deltakere: 61 medlemmer av Folkepanelet, 11 medlemmer av Folkepanelets sekretariat, ca 20 

observatører, 1 innleder (Dag. O. Hessen), 1 medlem av Folkepanelets fagråd og 2 forskere fra 

CICERO. 

 

Fra Zoom åpnet kl. 16.30 og fram til møtet begynte kl. 17, ankom de 61 medlemmene som hadde 

møtt opp til den første samlingen i Folkepanelet.  

 

Møtet startet med at Håkon Iversen, sekretariatsleder fra SoCentral, ønsket medlemmene 

velkommen. Hovedvert Mette Øinæs Habberstad fra SoCentral tok deretter over ordet og gikk 

gjennom programmet og formålet med både Folkepanelet og dagens samling. Deretter introduserte 

Mette en videohilsen fra digitaliserings- og forvaltningsminister Karianne Tung. Hun ønsket 

medlemmene velkommen og takket dem for deres arbeid. Karianne avsluttet med å si at hun gledet 

seg til å møte medlemmene på neste samling. 

 

Etterpå inviterte Mette Zakia Elvang fra We Do Democracy, som også er en del av sekretariatet, til 

en samtale om hva folkepaneler er. Zakia og Mette reflekterte over hva som er spesielt med 

folkepaneler. Dette gjelder det politiske mandatet, utvelgelse ved loddtrekning, og til slutt at 

samtalen er basert på fakta. Zakia snakket også om hva medlemmenes rolle er og hvilke 

forventninger det er til dem. 

 

Håkon gikk deretter gjennom hvordan medlemmene var satt sammen slik at de representerte Norge 

på tvers av alder, kjønn, utdanning og geografi. Etter dette ble medlemmene sendt ut til grupperom, 

hvor de sa hei til hverandre og snakket om forventninger til prosessen. Medlemmenes forventninger 

ble skrev ned på en padlet slik at arbeidet kan inkluderes videre i prosessen. 

 

Neste punkt på agendaen var et innlegg fra biolog Dag O. Hessen, som også er medlem av 

Folkepanelets ekspertgruppe. Han gjennomgikk det vitenskapelige grunnlaget for behovet for å 

snakke om forbruk og forbruksreduksjon. Konklusjonen var at forbruk av varer er et av punktene 

der Norge ligger langt bak det kloden tåler. Innlegget gjennomgikk både klimaendringer, men også 

tap av biologisk mangfold. Dag pekte på hvordan klimaendringer og tap av natur henger tett 

sammen og ikke skal forstås som motstridende. Medlemmene stilte en rekke spørsmål om 

presentasjonen i chatten underveis. Mette valgte ut noen av disse, som Dag svarte på. Spørsmålene 

handlet om hvordan Norge, som ligger i front på grønn energi og elbiler, fortsatt kan ha store 

utfordringer med forbruk. Her snakket Dag om hvordan Norges forbruk henger sammen med store 

utslipp. Presentasjonen er også tilgjengelig på folkepanelets nettside. Dag lovte å svare skriftlig på 

de øvrige spørsmålene i chaten. 

 

Siste punkt på agendaen var gruppearbeid i grupperommene. Her måtte medlemmene snakke om 

Dag O. Hessens presentasjon og bli enige om hva de tok med seg fra den. Dette ble skrevet ned i en 

egen padlet, for å kunne jobbe videre med på neste samling. 

 

Etter gruppearbeidet formidlet Mette en rekke praktiske opplysninger om neste møte. Til slutt 

takket Mette medlemmene for et vellykket møte i Norges første nasjonale folkepanel, og alle 

medlemmene skrev ett ord i chatten, som de tok med seg fra kveldens samling. Se ordskyen på 

neste side. 



 
 

            

        

  
 
  
  
 
 
 
 

 
 
 
 
  
 
 
  

   

    

      
  
 
 
 
 
 
  
 

  
  
 
 

 
 
 
 
  

     

              
 
  
 
 
 
 
 


